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Vojnův Městec
Městecký potok prověřila 15.9. 2024 velká voda

a jeho dalšími přítoky. Kolem cca 9.h
začala nejsilnější vlna dešťů, která
způsobila extrémně rychlé stoupaní
hladiny v potoce. Od rána byli někteří
členové Sboru dobrovolných hasičů
na nohách. Probíhal monitorig a čistě-
ní kritických mostních lávek. Hned
ráno proběhlo vyčištění koryt a žlabů 
z polních cest, vyjmutí zaseklého
kmene na mostu u odbočky na střelni-
ci, soustavné čištění koryta u rybníku
Šišmák a společně s údržbou jsme by-
li nuceni odstranit tři mostní lávky,
které již bránily průtoku vody.

terny na náměstí. Nebýt tedy problému
s vodou, který je nyní již zažehnán,
zvládli jsme situaci na jedničku.

Velmi si vážím spolupráce a automa-
tického postupu při řešení krizové situa-
ce členů Sboru dobrovolných hasičů.
Jmenovitě si dovolím zmínit pana
Fišara, pana Marka a pana Bartalose. 
Z údržby také pomáhal pan Tunka. Moc
vám všem, ale samozřejmě i všem,
které jsem při práci třeba neviděl, děku-
ji za tuto skvělou službu.

Váš starosta, Martin Havlíček

Do vylití potoka chybělo 10 cm, pro
které by stačilo cca 15-30 minut delšího
deště. Naštěstí se počasí umoudřilo 
a mraky se částečně rozestoupily. Dalo
by se říci, že největší hrozby byly za-
žehnány.

Bohužel se stalo to, že byly znečiště-
ny zdroje pitné vody. Okamžitě po zji-
štění stavu jsme využili všechny infor-
mační kanály pro varování obyvatel 
a opět ve spolupráci s SDH zahájili na-
vážení a distribuci balené pitné vody
pro potřebné ohrožené skupiny obyva-
tel. Dalším krokem bylo přistavení cis-

Nedělní extrémní srážky naštěstí nena-
páchaly tak veliké škody, jako v dalších
oblastech po proudu řek, ale i tak bylo
zapotřebí více drobných zásahů za úče-
lem zamezení vzniku větších škod.

Na začátku je potřeba zmínit, že 
v sobotu proběhlo naplnění rybníků 
V Občinách a Kejda, které zároveň
pobraly svým podstavem hladiny veli-
kou část srážek. Stačilo tedy pravi-
delné monitorování stavu rybníků 
a koryta potoka. 

Nedělní přívaly, ale již šly v plném
proudu korytem Městeckého potoka 

Oprava válečných pomníků a hrobů
Na jaře letošního roku začaly opravy a restaurátorské práce válečných hrobů a po-
mníků obětem 2.sv. války, s podzimem byly práce dokončeny. Opraveny byly po-
mníky a hroby na Nové Huti, na náměstí a na hřbitově. Na opravu jsme získali
dotaci z Ministerstva obrany.

Dětská skupinka
V dětské skupince se děti stále seznamují s jejím chodem, pravidly a také rozvíjí
své schopnosti a dovednosti. Každým dnem nás provází spousta básniček a písní.
Velkou zálibou dětí je tvoření, takže v naší skupince najdete spoustu dětských vý-
kresů, výrobků apod.
Díky příznivému počasí jsme se několikrát vypravili pouštět draka a také pro-
zkoumáváme okolí s plyšovým pejskem ,,Tondou‘‘, který nám pomáhá zvládat
krátké procházky po Vojnově Městci.

Poděkování
Touto cestou bych chtěl poděkovat Tomáši Procházkovi ml. za poskytnutí první
pomoci synovi, který havaroval dne 7.10. na motocyklu a zároveň bych také chtěl
poděkovat panu Janu Bulovi, který nám podal informace a za vyřízení dalších po-
třebných věcí.                                                                          Vlastimil Puchýř

Výpadky veřejného osvětlení
Žádáme všechny občany, kteří by si všimli problému s veřejným osvětlením, aby
případné náměty sdělili pracovníkům úřadu. Týká se to lokality od městeckého
potoka směr Košinov, na dolním konci obce ve směru Krucemburk. Dochází zde
k výpadku proudu celého osvětlení, ale není nám znám důvod. Může to být způ-
sobeno například probíjením kabelů na sloupech při větrném počasí a další.
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Začátek školního roku proběhl ve
školce v přátelské atmosféře a 5 no-
vých dětí si brzy našlo nové kama-
rády. Kapacita školky je plně obsaze-
na. Velmi nám pomohlo otevření
Dětské skupiny, kam mohly být 
umístěny děti, které jsme již kapacitně
nezvládly přijmout.

Během září za námi přijelo divadlo
s pohádkou O ježkovi. Povídáme si 
o dozrávání ovoce a zeleniny v zahra-
dách, na poli, pozorujeme změny 
v podzimní přírodě. Ze zeleniny jsme
si zkoušeli uvařit bramborovou polév-
ku, upéct mrkvové muffiny a jablečný
závin. Hrát si na kuchaře děti velmi
bavilo a ochutnat k obědu
polévku, co jsme si připra-
vili sami! Hmm, to byla
dobrota. S měsícem říjnem
nám začala předplavecká
výuka v bazénu ve Žďáře n.
S., ve školce probíhá v od-
poledních hodinách krou-
žek Pohybem k tanci.
Začala nám i divadelní
představení ve Žďáře n. S.,
kam jezdíme s dětmi v rám-
ci divadelního předplatné-
ho. Navštívili jsme výstavu
se zajímavým výkladem
Šelmy Vysočiny na Tvrzi ve
Žďáře. V říjnu plánujeme
také první výlet, ale o tom
až příště.  

p. učitelky 
MŠ Vojnův Městec

Za poznáním – září 2024
Na palubu lodi jménem ŠKOLA jsme nastoupili 2.září a za celý měsíc jsme se ne-
zastavili. Kromě opakování všeho, co jsme se učili v minulém roce, jsme si zaz-
pívali a zatančili při hudebním pořadu
pana L. Drahotského, opakovali si zna-
čky a předpisy na dopravním hřišti ve
Žďáru nad Sázavou a vydali se na dva
velké výlety za poznáním opět kom-
pletně hrazené z dotace OP JAK. První
zavedl naše čtvrťáky a páťáky do Kutné
Hory, kde s paní průvodkyní prošli his-
torickým jádrem města, prohlédli si
chrám svaté Barbory a Vlašský dvůr. 
I cesta byla velkým zážitkem. Druhým
cílem poznávání byl Safari park ve
Dvoře Králové. S průvodcem, který
znal dokonale všechna zvířata, jsme
prošli nejatraktivnější část zoo a dově-
děli se mnoho zajímavých informací.
Byl to i první velký výlet za poznáním
pro naše prvňáčky. O akcích a dění na
škole si můžete přečíst na stránkách
školního časopisu Školní novinky

Vojnův Městec, jehož redakci tvoří Anežka, Bořek, Dominik, Kája, Natka, Nela,
Viki a Zuzka. 

Zprávičky z mateřinky
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